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Udskrift af udvalgets 
ber 1983 fremsendes i 
dets efterretning.

Sikkerhedsudvalget
Udskrift af udvalgets 
ber 1983 fremsendes i 
dets efterretning.

Økonomiudvalget

Udskrift af udvalgets 
ber 19 83 og 6. j anuar 
fotokopi til byrådets

møde den 20. decem- 
fotokopi til byrå-

møde den 12. decem- 
fotokopi til byrå-

møder den 20. decem- 
1984 fremsendes i 
efterretning.

a. pkt. 6

Forældrerådet v/dagplejen fremsender 
skrivelse vedr. nedskæring af personale
normeringen på 16 t/u fra 1/4 1984. 
Socialudvalget indstiller, at personale
reduktionen fastholdes.
Gitte Weiss og Jørgen Slotsgaard indta
ger særstandpunkt.
Økonomiudvalget indstiller til byrådet, 
at der opnormeres med 16 t/u fra 1. april 
1984 .
Bent Vestergård og Valdemar Petersen ind
tager særstandpunkt.
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Teknisk udvalg forespørger om Projekt, 
Hanghøj kunne genoptage det i teknisk 
forvaltning nedlagte genbrugsprojekt. 
Bilag vedlagt.
Beskæftigelsesudvalget fremsender beskæf
tigelseskonsulentens forslag med anbefa
ling .
Socialudvalget indstiller, at der bevil
ges 31.000 kr. i tillægsbevilling, der 
finansieres af kassebeholdningen, konto 
801-00-004-09 til brug for genbrugspro-

7. Økonomiudvalget fortsat
b. pkt. 8

Dag og år: blad nr,
2.854

Onsdag den 18. januar Formandens
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1984

kl. 19.00

i byrådssalen.

jektet.
Økonomiudvalget fremsender til byrådet 
med anbefaling.

c. pkt. 11

Klasselærer for 7 x, Vagn Bach og klasse
lærer for 7 y, Kirsten Ramkær, begge 
Skuldelev skole, fremsender ansøgning 
om tilskud til lej rskoleophold, idet 
klasserne har gemt 5 dage (af 8 dage) 
til lejrskoleophold i 7. klasse.
Efter de tidligere regler blev der givet 
tilskud til 8 dage, der kunne fordeles 
over flere klassetrin, hvilket klasserne 
har disponeret efter.
Skoleinspektør Ole Kjerulff anbefaler 
ansøgningen, da det ikke med besparelsen 
på lej rskoleområdet var hensigten, at 
eleverne kun skulle 3 dage på lej rskole. 
Lærerrådet og skolenævnet anbefaler.
7. y's klasseråd fremsender forældreun- 
derskrifter, idet der protesteres over, 
at børnene ikke kan få tilskud til de 
opsparede 5 dage.

fortsættes ...



7. Økonomiudvalget fortsat

c. pkt. 11 fortsat

Ledende skoleinspektør kan ikke anbefa
le ansøgningerne. Dels er der hverken 
på indeværende eller kommende års budget 
afsat penge til det, dels vil en imøde
kommelse af ansøgningerne meget nemt kun
ne udløse en kædereaktion m.h.t. lignende 
ansøgninger fra klasser, der efter den 
gamle ordning ikke har brugt alle deres 
tilskudsdage, og som naturligvis måtte 
forvente også at få deres ønsker opfyldt, 
og endelig skal nuværende 7 x og 7 y på 
Skuldelev skole efter den nye ordning 
på lejrskole i 1984 som 8. klasser.
På kontoen for afholdelse af vikarudgif
ter i forbindelse med lejrskoler er der
d. d. et restbudget på kr. 12.151, og på 
den samlede lejrskolekonto er der d.d. 
et restbudget på kr. 9.739.
Skønnede omkostninger, såfremt ansøgnin-
gerne imødekommes:
Elevtilskud
7 x: (13 x 5 x 100) kr. 6.500
7 y: (17 x 5 x 100) kr. 8.500
Betaling for lærere
6 x 500 kr. 3.000
Løn til 3. person
5 x 500 x 2 kr. 5.000
Diæter (4 x 5 x 50) kr. 1.000
Ialt kr. 24.000
Vikarudg. (anslået)
Kirsten Ramkær 22 t kr. 2.200
Vagn Bach 25,5 t (kor-
sang - 1,5) kr. 2.400

kr. 4.600
Kulturelt udvalg besluttede på sit møde
den 7/6 1983, at kun 5 . og 8. klassetrin
fremover bevilges lejrskoleophold.
Da 10. klasse på Marbækskolen mod reglerne

fortsættes ..



Dag og år: Blad nr.

og udenom kulturelt udvalg har været på 
lejrskole, anbefales ansøgningen undta
gelsesvis . Der søges en tillægsbevilling 
på
1984 budgettet på kr. 29.000, som finan
sieres over kassebeholdningen konto 801
00-004-09.
Lise Lotte Due og Bent Vestergård indtager 
særstandpunkt.
Økonomiudvalget fremsender til byrådet med 
anbefaling.
Valdemar Petersen og Bent Vestergård ind
tager særstandpunkt.

7. Økonomiudvalget fortsat
c. pkt. 11 fortsat

d. pkt. 12

Teknisk forvaltning meddeler, at den plan
lagte ændring af sløj dlokalet på Skuldelev 
skole (skillevægge, lydabsorberende lof
ter m.v.) af tidnød ikke er blevet projek
teret og således ikke kan nå at blive ud
ført i 1983.
Såfremt arbejdet skal udføres i 1984, vil 
udgiften hertil kræve en tillægsbevilling. 
Kulturelt udvalg indstiller, at der bevil
ges kr. 65.000, som finansieres med kr. 
35.000, som er afsat i 1984-budgettet kon
to 301-03-040-07, entreprenør- og hånd
værkerydelser , samt kr. 30.000 som finan
sieres over kassebeholdningen konto 801
00-004-09 . (De 30.000 kr. står ubrugt på 
1983-budgettet).
Økonomiudvalget fremsender til byrådet
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Transportudvalget fremsender skriftlig 
redegørelse for, hvorledes ordningen med 
at benytte HT's takstsystem på kommunale 
skolebusser fungerer.
Ønsket om redegørelse er kommet fra Ven
stres gruppe.
Kulturelt udvalg og økonomiudvalget frem
sender til byrådet.

Økonomiudvalget fortsat
e. pkt. 13

f. pkt. 14

Ledende skoleinspektør fremsender forslag 
til retningslinier for afholdelse af lejr
skoleture m.v. gældende for skolerne fra
1. j anuar 1984 samt beregning af nødven
dig tillægsbevilling på lejrskolekontoen 
1984, såfremt forslaget godkendes. 
Forslaget er udarbejdet på baggrund af 
skolekommissionens indstilling samt budget 
1984 .
Kulturelt udvalg fremsender til byrådets 
afgørelse. Evt. ændringsforslag foreligger 
til økonomiudvalget.
Erik Hansen var fraværende ved punktets 
behandling.
Økonomiudvalget fremsender retningslinier
ne til byrådet med anbefaling.
Valdemar Petersen og Bent Vestergård ind
tager særstandpunkt, idet de ønsker, at 
retningslinierne først skal gælde fra 1/1
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Ledende skoleinspektør fremsender forslag 
til ændring af skolernes undervisnings
planer med hensyn til optagelse af en ge
nerel bestemmelse om, inden for rammerne 
af undervisningsministeriets cirkulære
skrivelse af 22. november 1977, at kunne 
henlægge undervisningen til en lørdag. 
Forslaget har været til høring hoslærer
råd, skolenævn samt fælleslærerråd.
Der er indkommet udtalelser fra Ferslev 
lærerråd og skolenævn, samt Marbækskolens 
lærerråd og skolenævn.
Skolekommissionen, kulturelt udvalg og 
økonomiudvalget fremsender til byrådet med 
anbefaling.

Økonomiudvalget fortsat
g. pkt. 15

h. pkt. 19

Spildevandsplan 1984/87

Teknisk udvalg fremsender forslag til re
videret spildevandsplan 1984-87, idet ud
valget ønsker følgende tidsplan for kom
mende kloakeringer:
Området Ala, Vejleby syd udf. 1987 

A7b, Venslev N-0 - 1987
Alo, Røgerup - efter 1987
Bla, industri Hangh. - 1984-85 
B2 , Skibby Old,Bond.- 1984
D2 , 
D3 , 
D 3 
D 5 
D 6

Områderne Cl

Onsved 
Skuldelev by 
Sølvkær 
Hellesø 
Sønderby

- 1986
- 1985-1986
- v/udstykn.
- 1985
- 1987

C2, C3 Skuldelev strand,
Stormgården og Koholmmose udtages af spil'

fortsættes ...



Onsdag den 18. januar
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h. pkt. 19 fortsat

1984
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devandsplanen.
Kloak Røgerup: De eksisterende forhold 
ændres ikke i planperioden. Børge Sørensen 
og Gitte Weiss indtager særstandpunkt, i
det byen ønskes kloakeret i planperioden, 
1987 .
Cl, C2, C3, Skuldelev Strand, Koholm ud
tages af planen.
Gitte Weiss og Børge Sørensen ønsker om
rådet kloakeret i 1985.
Økonomiudvalget fremsender til byrådet 
med anbefaling.
Udvalget indstiller, at områderne Cl, C2 
og C3 kloakeres i 1985, samt at kloak Rø
gerup udføres i planperioden, 1987.
Bent Vestergård og Valdemar Petersen fast
holder teknisk udvalgs indstilling.

i. pkt. 31

Indkøbskontoret fremsender redegørelse 
for forhold omkring leasing eller køb af 
en ny kopimaskine på Skuldelev skole. 
Indstillingsbilag vedlagt. 
Økonomiudvalget fremsender til byrådets
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7 . Økonomiudvalget fortsat

j . pkt. 32

Økonomiudvalget vedtog på sit møde den 8. 
november 1983, at der skulle udarbejdes 
en nærmere redegørelse af borgmesteren, 
kommunaldirektøren, Erik Larsen, Helge 
Henriksen og Bjørn Nielsen på baggrund af 
drøftelse af følgende punkt, rejst af Mo
gens Bo Hansen;
"Under henvisning til styrelsesvedtægtens 
§ 10, stk. 5 henlægges beskæftigelsesud
valget under økonomiudvalget. For fremti
den forestår økonomiudvalget de beskæfti
gelsesmæssige foranstaltninger i Skibby." 
Notat af 4. december 1983 samt indstil
lingsbilag af 27. december 1983 vedlæg
ges .
Økonomiudvalget fremsender til byrådet med 
anbefaling.

k. pkt. 37

Frederiksborg Statsamt, Tilsynsrådet, 
fremsender skrivelse af 15. december 1983 
som svar på det af kulturelt udvalg rej- 
ste spørgsmål om lovligheden af, at der 
afsættes beløb på kommunens budget til 
køb af salmebøger til kommunens konfir
mander .
Det er efter Tilsynsrådets opfattelse 
ikke lovligt, at kommunen yder et beløb 
til køb af salmebøger til konfirmander, 
idet en sådan ydelse falder udenfor kom
munalfuldmagtens grænser.
Fotokopi af Tilsynsrådets skrivelse er 
tidligere udsendt.
Økonomiudvalget fremsender til byrådet.



Økonomiudvalget fortsat
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1. pkt. 39

Politimesteren i Frederikssund har ved 
skrivelse af 12/12 1983 foreslået ændrin
ger i § 32, stk. 3, 2. pkt. og § 17, stk. 
4 i politivedtægten for Frederikssund po
litikreds .
Kommunaldirektøren indstiller, at det 
over for politimesteren tilkendegives, at 
de foreslåede ændringer kan anbefales. 
Indstillingsbilag vedlagt.
Økonomiudvalget fremsender indstillingen 
til byrådet med anbefaling.

m. pkt. 7

Byrådet godkendte på sit møde den 14. de
cember 1983, at institutionen Kærnen/Ud- 
vandrernes grundskyld blev nedsat til det 
tilsvarende beløb, som ville blive opkræ
vet , hvis der havde været tale om en of
fentlig social institution.
Efter byrådets behandling af sagen er ad
ministrationen blevet opmærksom på, at 
formuleringen af beslutningen kan give an
ledning til misforståelser. 
Indstillingsbilag med nærmere redegørelse 
vedlægges.
Kommunaldirektøren foreslår, at byrådets 
beslutning fortolkes på den måde, at 
grundskylden nedsættes til det beløb, som 
var blevet pålignet i dækningsafgift af 
grundværdi, såfremt der er tale om en of
fentlig social institution, d.v.s. til 
halvdelen.

fortsættes ...
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7 . Økonomiudvalget fortsat

m . pkt. 7 fortsat

For at præcisere beslutningen yderligere, 
skal det endvidere foreslås, at nedsættel
sen har virkning fra og med skatteåret 
1983. .
Økonomiudvalget fremsender til byrådet. 
Kærnen er underrettet om den fornyede be
handling .

kl. 19.00

i byrådssalen.

iééoM-% .U & U M s& sédsC /U & is i

T/

n . pkt. 8

Vedr. Skibby Boligforening - revision og 
regnskab for 1982

Økonomiudvalget behandlede ovennævnte sag 
i sit møde den 8. november 1983 og vedtog 
her bl.a . at udbede sig et af bestyrelsen 
underskrevet eksemplar af regnskabet samt 
driftsbudget for 1983 til sikkerhed for, 
at der gennem regulering af lej en eller 
på anden måde skabes balance mellem ind
tægter og udgifter.
Indstillingsbilag vedlægges. 
Kommunaldirektøren indstiller, at regn
skabet bilagt det senere modtagne materia
le og de ovennævnte indstillingsbilag og 
udtalelse fra Revisionsafdelingen frem
sendes til byrådet med anbefaling af, at 
regnskabet godkendes.
Økonomiudvalget har godkendt kommunaldi
rektørens indstilling.



Økonomiudvalget fortsat
o . pkt. 9
På baggrund af afvigelsesrapporter over 
forventede regnskab for 1983 foreligger 
følgende nettobevillingsansøgninger fra:

ej endomsudvalget kr. 251.000
kulturelt udvalg kr. 27.000
socialudvalget kr. 163.000
økonomiudvalget 

konto 6 kr. 142.000
konto 7 kr. 229.000
konto 8 kr. 280.000

Ialt kr. kr. 1.092.000

Forbruget foreslås finansieret over kasse
beholdningen .
Det kan oplyses, at kassebehold
ningen , excl. obligationer pr.
31/12 1982 udgjorde kr. 369.747
I henhold til budget og de pr.
14/12 83 meddelte tillægsbevil
linger forventes en forøgelse 
i 1983 på ialt kr. 543.000
Ved godkendelse af ovennævnte 
tillægsbevill. forbruges kr. -ri. 092.000 
Beregnet kassebeholdning
pr. 31/12 1983 kr. -M79.253
Kassebeholdningen udgjorde pr. 31/12 1983 
kr. 4.823.772,64. '
Den beregnede og faktiske kassebeholdning 
kan ikke umiddelbart sammenlignes, da kom
munen endnu ikke har betalt samtlige reg
ninger vedr. 1983. I de to forudgående 
regnskabsår har der pr. 31/12 manglet be
talinger for godt 4 miil. kr.
Der henvises iøvrigt til de i sagen frem
lagte bevillingsansøgninger. 
Økonomiudvalget fremsender til byrådet med 
anbefaling.



Valdemar Petersen meddeler i skrivelse af 
20. december 1983, at Venstres gruppe i 
forbindelse med Bent Olsens orlov, har 
konstitueret sig på følgende måde:
Teknisk udvalg: 
Energiudvalget: 
Socialudvalget: 
Landliggerudvalg 
Brandkommission: 
Trafikudvalg: 
Transportudvalget: 
Skolekommissionen:

Jørn Poulsen 
Jørn Poulsen 
Jørn Poulsen 
Jørn Poulsen 
Anker Christensen 
Anker Christensen 
Anker Christensen 
Lise Lotte Due

Koord.udv. for VFP-sager: Vald. Petersen 
Fritidsnævn udgår: Anker Christensen
Fritidsnævn indtræder:Jørn Poulsen 
Gruppeformand: Valdemar Petersen

10. Forslag til civilforsvarsvedtægt for
Skibby kommune forelægges til byrådets 2. 
behandling.

11. Socialudvalget indstiller til byrådet, at 
der nedsættes et tilsynsråd, bestående af 
socialudvalgets medlemmer, til varetagelse 
af tilsynet på kommunens plejehjem.

Borgmesterens indstillingsbilag af 12. ja
nuar 1984 vedlægges.
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7. Spørgsmål om fritagelse for karensdag.



8. Meddelelser 
a)

b)

c)



T I L L Æ G S D A G S O R D E N

I forbindelse med vedtagelse af budget for 
1984 vedtog byrådet, at der i 1984 skulle 
åbnes for salg af grus m .v . til private 
fra kommunens grusgrav.
Økonomiudvalget har efterfølgende i møde 
den 6. j anuar 1984 godkendt teknisk ud
valgs indstilling om reviderede salgspri
ser gældende fra 1. januar 1984. Godken
delsen af salgspriserne skete dog under 
forudsætning af, at salget ikke strider 
imod kommunalfuldmagten.
Med henblik på at få afklaret om salget 
til private er lovligt er fuldmægtig Lars 
Andersen, Tilsynsrådet blevet kontaktet, 
og det er hans umiddelbare og uforpligten
de opfattelse, at salg til private ikke 
ville være lovligt, med mindre det skete 
indenfor rammerne af jobskabelsesloven og 
i forbindelse med etablering af nye ar- 
bej dspladser.
Kommunaldirektørens notat af 13/1 1984 
vedlægges.

Forslag om, at kommunen etablerer ven
skabsbysamarbejde med Tvørøyri kommune på 
Førøerne.

Onsdag den 18. j anuar

1984
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